

ບົດຮຽນທີ່ 8

ກາອະໄພໂທດໃຫ້ແກ່ກັແລະກັ

ກາແອະກີ: ສິ່ງທີ່ເປັນການສະແດງເຖິງຄຸນນະພາບແຫ່ງຄວາມສຳພັນຂອງຄົນສຕຽນກັບພະເຈົ້າກໍຄື ກາກະທຳ, ການປະພຶດຕົວແລະຮັບຜິດຊອບຕໍ່ພີ່ນ້ອງທີ່ເຮົາໄດ້ເຮັດໃຫ້ລາວເຈັບປວດ. ລາວສາມາດທີ່ຈະເປັນຄົນໃຈຮ້າຍແລະຢາກຈະແກ້ແຄ້ຫຼືລາວສາມາດຮ້ອງທຸກຫຼືອິດສາ, ແຕ່ຜູ້ທີ່ເຂົ້າໃຈແລະສຳນຶກເຖິງຄຸນນະພາບແຫ່ງຄວາມຈິງທີ່ພະເຈົ້າໄດ້ຮັບຜິດຊອບຕໍ່ຄວາມຜິດບາບຂອງລາວດ້ອຍກັນ ແລະອະພາຍໂທດໃຫ້ລາວໂດຍຜ່ານພະເຢຊູຄົນດ, ລາວຍັງມີຄວາມຮັບຜິດຊອບດ້ອຍການອະໄພໂທດໃຫ້ຜູ້ທີ່ໄດ້ກະທຳໃຫ້ລາວໄດ້ຮັບຄວາມເຈັບປວດ.

ຄຳສັ່ງ: ອັກຄະລະສາວິກໂປໂລໄດ້ເວົ້າຢ່າງໃດຢູ່ໃນເອເຟໂຊ 4:31-32?

ຢູ່ຢາໂກໂບ3:12-13?

ປຶ້ມາມ: ການອະໄພໂທດໃຫ້ແກ່ຄົນອື່ນໄດ້ລວມທັງຄວາມສາມັກຄີ ຂອງພີ່ນ້ອງທີ່ເຊື່ອທີ່ໄດ້ ກະທຳຜິດຫຼືເຮັດໃຫ້ຊຸ່ມຄືອໃຈແກ່ທ່າໂດຍບໍ່ໄດ້ຖືກດູກູຫຼືເຮັດໃຫ້ມີຄວາມເສຍໃຈດ້ວຍກາກະທຳຜິດນັ້ນມັນຂ້ອນຂ້າງທີ່ຈະເປັນການສົ່ງສານຫຼາຍກ່ວາ, ບໍ່ຕ້ອງກັກກັນໄວ້ແລະບໍ່ຕ້ອງເວົ້າເຖິງການກະທຳຜິດຂອງລາວຫຼືຜົນທີ່ໄດ້ຮັບຕາມມາ.

ຂໍອະທິບາຍ: ມີເຫດຜົນຫຍັງເພື່ອພວກເຮົາຈະອະໄພໂທດໃຫ້ແກ່ຜູ້ອື່ນ? ມັດທາຍ 6: 14-15 ເມື່ອພວກເຮົາຫາກໄດ້ກະທຳຜິດແລະເຮັດໃຫ້ບໍ່ພໍພະໄທພະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ໃຫ້ຄຳຕອບແກ່ພວກເຮົາໂດຍກາກແກ້ແຄ້ ແຕ່ພະອົງມີຄວາມສົ່ງສານແກ່ພວກເຮົາ. ດັ່ງນັ້ນພະອົງຈຶ່ງໄດ້ໃຫ້ພະບຸດຂອງພະອົງລົງມາຕາຍເພື່ອໄຖບາບຂອງພວກ ເຮົາແລະໃຫ້ພວກເຮົາຄືນກັບພະອົງ, ແທນທີ່ພະອົງຈະພິພາກສາພວກເຮົາ ແຕ່ພະອົງຍັງໄດ້ໃຫ້ຂອງຂ້ວນແຫ່ງຊີວິດອັຕະຫຼອດໄປເປັນແກ່ພວກເຮົາແທນທີ່ພວກເຮົາບໍ່ຄວນໄດ້ຮັບ. ເພາະວ່າພະອົງໄດ້ເຮັດສິ່ງນີ້ໃຫ້ແກ່ພວກເຮົາແລ້ວ ພວກເຮົາຄວນໃຫ້ອະໄພ ໂທດໃຫ້ແກ່ຜູ້ອື່ນດ້ວຍເຕັມໃຈ.

ຕົວຢ່າງ: 2ໂກລິນໂທ 2:10 -11

ບໍ່ເປັນຕົວຢ່າງ: ມັດທາຍ 18: 21- 35

ຄຳສັ່ງສຳລັບຜູ້ທີ່ເຊື່ອ: ຄວາມໝາຍຂອງຂໍ້ບັນຍັດທີ່ວ່າ: ໃຫ້ອະໄພໂທດແກ່ກັນແລະກັນແມ່ນຫຍັງ? ອ່ານໃນພະຄຳນີ້ແລ້ວໃຫ້ຂຽນເອົາຄຳອະທິບາຍໂດຍແມ່ນສ່ວນຕົວຂອງຕົນ ເອງອອກມາດັ່ງຕົວຢ່າງຕໍ່ໄປນີ້, ໃຫ້ໃຊ້ຄຳເວົ້າທີ່ເປັນກົນແຈເພື່ອຊ່ວຍລວບລວມເອົາຄຳອະທິບາຍຂອງແຕ່ລະຕອນ.

ທາງເລືອກ: ລູກາ 17: 3-4 ກາໂຍກໂທດໃຫ້ແກ່ກັກແລະກັບບໍ່ແມ່ນຈະເດໄດ້ຕາມໃຈມັກ, ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບການອະໄພໂທດແລ້ວຄວນຈະຕ້ອງໄດ້ອະໄພໂທດໃຫ້ແກ່ຜູ້ອື່ນທີ່ໄດ້ກັບໃຈໃໝ່, ບໍ່ຄວນອະໄພໂທດໃຫ້ແກ່ຜູ້ທີ່ບໍ່ເຊື່ອຟັງຕາມຂໍ້ບັນຍັດຂອງພະເຈົ້າ.

ຄວາມຊື່ສັດ: ມັດທາຍ18:35

ກາກັບຄືວີ: ລູກາ 17: 3-4, ກາລາເຕຍ 6:1

ອຸປະມາກາອະໄພໂທດໃຫ້ແກ່ກັກແລະກັບ: ມັດທາຍ 18: 21-22

ຄວາມຮັບຜິດຊອບ: ມາລະໂກ11:25

ກາຕອບແທ: ສຸພາສິດ 24:17-18, 28:29,
ໂຣມ12:17, 12: 19

ກາກັກໃຊ້: ກາອະໄພໂທດໃຫ້ແກ່ກັກແລະກັບທີ່ມາກາງສະມາຊິກໃນກຸ່ມນັ້ນແມ່ນເປັນພິດຕິກຳທີ່ສຳຄັນແລະເປັນພິຍາວໃນກາສະແດງອອກຂ້າງໂອກ, ປາສະຈາກຄວາມຂົມຂື່ນ, ຄວາມຄຽດຊ້າງ, ເສຍໃຈ ແລະເຮັດໃຫ້ມີຄວາມຮູ້ສຶກຕັ້ງຄຽດແລະເຮັດໃຫ້ໜ້າວຽກຂອງກຸ່ມທີ່ຖືກຕ້ອງນັ້ນໄດ້ຮັບຄວາມສັບສົນແລະ ເປັນໄປບໍ່ໄດ້, ເມື່ອມີການອະໄພໂທດແກ່ກັນແລ້ວຈະບໍ່ມີຄວາມປາຖະໜາສ້າງຜູ້ອື່ນຂື່ນ ຫຼືບໍລິການເຂົາ. ນອກຈາກນັ້ນ, ຖ້າສະມາຊິກແຕ່ລະຄົນອະໄພໂທດກັກແລະແລ້ວ ຄວາມຮັກເຊິ່ງກັນແລະກັນນັ້ນຈະເຂັ້ມແຂງແລະເຮັດວຽກຢູ່ຮ່ວມກັນຢ່າງສະຫງົບແລະປອງດອງກັນດັ່ງນັ້ນ ກຸ່ມຂອງພະເຈົ້າຈະເປັນພິຍານແຫ່ງການອະໄພໂທດໃຫ້ແກ່ກັນໃຫ້ຊາວໂລກໄດ້ເຫັນແລະໄດ້ແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆໄປຕາມຕົວພະໂທຂອງພະອົງ.